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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Csák János, kultúráért és innovációért felelős 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan segítik a felsőoktatásban hallgatókat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
A  Diákhitel  hivatalos  honlapja  szerint  július  1-től  1,99%-ról  4,99%-ra  emelkedik  a  szabad
felhasználású Diákhitel 1 kamata. Az emelkedés jelenleg körülbelül 167 milliárd forint tartozást
érinthet,  melyből  mintegy  101  milliárd  forintnak  úgy  emelkedik  meg,  nem  várt  módon,  a
kamatlába,  hogy még 5 évnél hosszabb a hitel  várható futamideje.  A kamatemelés a futamidők
végére könnyen jelenthet a minimálbér többhavi értékének megfelelő többlettartozást a diákhitelt
igénybe vevők számára.
A Diákhitel  Központ  saját  statisztikái  szerint  a  hallgatók  az  igényelt  hitelt  javarészt  lakhatási
költségek  fedezésére  fordítják,  kisebb  részben  informatikai  és  tanulmányi  eszközre,  valamint
megélhetési költségek finanszírozására. A kamatemelés az egyébként is nehéz helyzetben lévő még
hallgatók és pályakezdők pénzügyi lehetőségeit rontja, miközben már amúgy is szorongatta őket az
emelkedő élelmiszerárak és a lakbér terhe, valamint az elszálló infláció mellett a negatív reálkereset
növekmény kilátása.
Az  Eurostudent  tavalyi  felmérése  szerint  tíz  egyetemista  közül  négy  folyamatosan  dolgozik  a
tanulmányai  mellett.  A  tanulmányaik  mellett  folyamatosan  dolgozók  aránya  a  felsőoktatási
szakképzésen és a mesterképzésen tanulók között 55 %. A magyar hallgatók több mint fele küzd
anyagi nehézségekkel,  ezért  a felsőoktatási hallgatók számára egyre inkább csak a tanulmányok
melletti  munkavégzés  jelenti  az  opciót.  Az  anyagi  nehézségek  és  a  tanulmányok  melletti
munkavállalás azonban az egyetemi lemorzsolódás egyik rizikótényezője. A munkaerőpiac vonzása
miatt egyre többen hagyják el a felsőoktatási intézményeket már a képzési idő alatt, diploma nélkül.
Fentiekre való tekintettel kérem szíves tájékoztatását arra vonatkozóan, hogy:



 
1. Hogyan kívánják teljeskörűvé tenni a tájékoztatást az érintettek számára?
2. Milyen egyéb módon segíti a Kormány a diákok felsőfokú oktatásban való részvételét? Hogyan
támogatják innentől azokat a hallgatókat, akiknek nem opció a 4,99%-os kamatozású hitel?
3. Hogyan egyeztethető össze a jelenlegi előzetes tájékoztatás nélkül életbe léptett kamatemelés a
Magyar  Fejlesztési  Bank  június  10.-i  közleményével,  miszerint:  "A  Diákhitel  Központ  célja
továbbra is az, hogy a Kárpát-medencében ne legyen olyan magyar fiatal, aki anyagi gondok miatt
nem tudja megkezdeni vagy befejezni felsőoktatási tanulmányait."?
4. Mi az oka annak, hogy a diákhitelezés nem fix kamatozású Magyarországon?
5. Hogyan kívánják támogatni a fiatalokat abban, hogy azok elkerüljék a felsőoktatási intézmények
idő előtti elhagyását?
Segítő együttműködését előre is köszönöm.
Budapest, 2022. június 29.
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